
 
 ДАНИЕЛА АРНАУДОВА

Пловдив строи ком-
плекс за върхови техно-
логии в терен от 23 дкa 
в ЖР “Тракия”, който е 
напът да върне Бълга-
рия на световната науч-
на карта. Центърът е по 
Растителна Системна 
Биология и Биотехно-
логия (ЦРСББ). Този 
проект търпи развитие 
от 3 години и има шест 
лаборатории и научно-
изследователски отдела. 
Днес експертите са ка-
тегорични, че биотехно-
логиите имат потенциал 
за развитие, особено за 
Пловдив, чийто регион е 
с доказани традиции в зе-
ленчукопроизводството.

Само че ще намери 
ли науката своите 
допирни точки с 
местния бизнес?

Първият по рода си 
у нас цeнтъp за върхо-
ви технологии се строи в 
Пловдив. Мястото е въpxy 
тepeн oт 23 дкa, близo 
дo 99 блoк нa кpъcтo-
вищeтo нa ”Kняз Бopиc·  
c ”Цap Cимeoн· , където 
общинaтa e пpeдocтaвилa 
пpaвo нa cтpoeж. Идеята 
е в развитие от 3 години 
и зад нея стоят дoц. Цaн-
кo Гeчeв и дoц. Mилeн 

Гeopгиeв. Проектът им, 
наречен PlаntаSYST, oбe-
динявa 3 бългaрcки и 2 
гeрмaнcки инcтитутa - тoй 
ce peaлизиpa в paмкитe нa 
7 гoдини и e нa cтoйнocт 
15 млн. eвpo, ocигypeни 
oт eвpoпeйcкaтa пpoгpaмa 
”Xopизoнт 2020· . 
Дъpжaвaта

инвecтиpa дpyги 
30 млн. лв. в cгpaди 

и oбopyдвaнe,

чpeз oпepaтивнa пpoгpaмa 
HOИP. Пpoeктът пpeд-
виждa изгpaждaнe нa 
нayчнoизcлeдoвaтeлcки и 
yчeбeн кoмплeкc, включвaщ 
лaбopaтopии cъc cпeциaли-
зиpaни пoмeщeния, yчeбeн 
цeнтъp c пeт зaли, aдми-
ниcтpaтивeн кopпyc и 
opaнжepии зa paзвивaнe нa 
изcлeдoвaтeлcкa дeйнocт. 
Bpъзкитe мeждy тяx ce 
ocъщecтвявaт чрез вxoд-
нa зoнa/фoaйe – плoщaд-
нo пpocтpaнcтвo (фopyм), 
кoeтo пoeмa ocнoвнитe paз-
пpeдeлитeлни и oбcлyжвaщи 
фyнкции. B кoмплeкca щe 
paбoтят 10 изcлeдoвaтeлcки 
oтдeлa, със 70 учeни oт цял 
cвят, кoитo щe живeят в 
Плoвдив.

 На фона на 
крехката връзка 

бизнес-наука

Със или без подобни 

центрове обаче иноваци-
ите, плод на научни дос-
тижения, отдавна имат 
място в родния бизнес 
модел. Доказват го на-
пример родните елек-
троцентрали, който от 
години превръщат обор-
ска тор в биогаз метан. 
Днес електроцентралите, 
захранвани с метан, са 
хит в целия свят. Те са 
екологосъобразни и без-
опасни, а опитът показ-
вал, че досега нито едно 
подобно съоръжение не е 
създало рискове за хора-
та. Още през 2014 г. край 
пловдивското село Цала-
пица заработи електро-
централа на биогаз за 4 
млн. евро - съоръжение-
то произвежда електро- и 
топлоенергия от оборска 
тор. Общата стойност на 
инвестицията на “Биона 
газ·  е 4 млн. евро, а капа-
цитетът съоръжението е 
1.5 мегавата. Реално това 
беше

първата 
електроцентрала 

на биогаз,

изградена изцяло от 
български специали-
сти. Внедри я компани-
ята Ellon - инвеститор е 
“Атаро клима· , a парт-
ньор в проекта е Йордан 
Каймаканов, собственик 

на фермата, която оси-
гурява суровината. Как 
реално се случва това? 
Оборският тор от 1200 
крави, които живеят в 
непосредствена близост 
до електроцентралата, се 
подава с помпи към фер-
менторите. За да почне 
ферментация, се добавя 
и силаж от царевица. Ко-
личествата, които дневно 
се влагат във фермен-
торите, са 55 тона тор и 
70 тона силаж. Метанът 
в електроцентралата се 
извлича в 3 ферментора, 
събира се в специални 
мембрани, охлажда се в 
серпентини под земята, 
за да се подаде към ко-
генератор. Днес електро-
централата в Цалапица 
е свързана към мрежата 

на EVN и изцяло продава 
произведената електрое-
нергия на компанията. А 
изходящият материал - 
биологичен тор, отива за 
торене на земите.

 Във фокуса 
на кръговата 

икономика

Годишно европейският 
съюз произвежда над 2,5 
млрд. тона отпадъци. Ето 
защо в последните години 
съюзът обновява законода-
телството си, за да насърчи 
преминаването към един 
по-устойчив модел, това е 
т. нар. кръгова икономика.

Много наши фирми 
вече също да работят по 
модела за “затваряне на 
кръга” на жизнения ци-
къл на продуктите - от 

производството и по-
треблението до управле-
нието на отпадъците и 
пазара на вторични суро-
вини.

Предотвратяването 
на генерирането на отпа-
дъци, екопроектирането, 
повторната употреба и 
други подобни мерки мо-
гат да доведат до нетни 
икономии за предприяти-
ята в ЕС в размер на 600 
милиарда евро, или 8% 
от годишния им оборот, 
изчисляват експертите. 
Като в същото време по 
този начин се намаляват 
общите годишни емисии 
на парникови газове с от 
2 до 4%.

Още по темата 
на страница 13

15 млн. евро идват от 
програма ”Хоризонти 2020·, 
други 30 млн. лева влага 
държавата в сгради 
и оборудване

“Арконт-А” 
проектира 
нoвия лечебен 
блок на УMБAЛ 
“Cвeти  
Гeopги”Архитектура

ИМОТИ
Строителство 14

Нов• начин• на• живот
Жилищен комплекс  „Южен парк”,  кв. „Беломорски”

Директно от инвеститора 
 0885 800 642  www.mai-invest.eu

Инвестиции

Новият център за върхови 
технологии връща България 
на световната научна карта

Преди години 
България бе сред 
пионерите в 
биотехнологиите. 
Разработки на 
наши учени се 
реализираха 
във Франция, 
Китай и Италия, 
които сега са 
сред лидерите в 
бранша. Науката 
обаче за дълго 
бе захвърлена 
в задния двор 
на българската 
икономика, преди 
управниците и 
инвеститорите 
да разберат, че 
голям бизнес без 
нея не се прави.
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“През 2019 г. строи-
телната индустрия пред-
ставлява 9,5% от брутния 
вътрешен продукт на 27-
те държави членки на ЕС, 
12,7 милиона работници 
и 3 милиона фирми, по-
вечето от които малки и 
средни предприятия с по-
малко от 20 работници, а 
чрез мощен икономически 
и мултиплициращ ефект 
в областта на заетостта 
строителните дейности 
допринасят за цялостната 
икономика. На сградния 
фонд в етапа на експлоата-
ция се падат приблизител-
но 40% от потреблението 
на енергия и 36% от еми-
сиите на CO

2
 в ЕС. Пора-

ди това, както се посочва в 
Зелената сделка на Европа,

сградите предлагат 
чудесна възможност 

за енергийна 
ефективност

и намаляване на емисии-
те на CO

2
. В тази рамка е 

очевидно, че без строител-
ния сектор Европейският 
съюз не може да отговори 
на основните предизвика-
телства по отношение на 
конкурентоспособността, 
младежката безработи-
ца, цифровата икономика, 
енергийната ефективност 
и енергийната бедност, 
кръговата икономика, дос-
тъпните жилища, клима-
тичните промени, зелената 
мобилност и свързаната 
инфраструктура и т.н.” . 
Това се посочва в съвмест-
на позиция на FIEC (Ев-
ропейската федерация на 
строителната индустрия) и 
секторните социални парт-
ньори - EFBWW (Европей-
ска федерация на строите-
лите и дървоработниците), 
EBC (Европейска конфе-
дерация на строителите), 
CPE (Строителни проду-
кти Европа), Жилища Ев-
ропа, UIPI (Международен 
съюз на собствениците на 
имоти) и EuroACE (Али-
анс на компаниите от ЕС 

за енергийна ефективност 
в сградите).

„Стимулирането 
на строителните 
дейности трябва

да бъде в основата на пла-
новете за икономическо 
възстановяване - както на 

европейско, така и на на-
ционално ниво” , е катего-
ричното становище на ор-
ганизациите. С цел това да 
се гарантира секторните 
социални партньори на ЕС 
в строителната индустрия 
заявяват: Приветстваме 
новия инструмент за въз-

становяване “ЕС от след-
ващо поколение” , пред-
ложен от Европейската 
комисия, и неговата тясна 
връзка с целите на евро-
пейската Зелена сделка. 
Настоятелно призоваваме 
за бързото му одобряване 
от държавните и прави-
телствените ръководите-
ли и държавите членки и 
енергичното прилагане на 
всички негови съставни 
компоненти. Предложе-
ните суми за финансиране 
са добра отправна точка 
и могат да ни изведат на 
пътя, който гарантира, че 
последиците от пандемия-
та няма да доведат ЕС до 
социална и икономическа 

катастрофа. Призоваваме 
да се въведе адекватна по-
литическа рамка, както и 
инструменти и процедури 
(включително ускорени 
процедури, прилагане на 
подходящи екологични и 
социални критерии и от-
хвърляне на необичайно 
ниски оферти в общест-
вените поръчки), които да 
гарантират, че държавите 
членки ще се възползват 
по най-добрия възможен 
начин от наличното фи-
нансиране и че това фи-
нансиране действително 
ще достигне до реалната 
икономика в най-кратки 
срокове. Бързо и устойчи-
во възстановяване, осно-

вано на

 създаването 
на достойни 
и качествени 

работни места,

може да бъде постигна-
то само ако се улеснят 
частните и публичните 
инвестиции и ако нива-
та на собствен капитал в 
компаниите бързо се въз-
становят. Подчертаваме 
необходимостта от включ-
ването на европейските и 
националните социални 
партньори в строителната 
индустрия, както и на дру-
ги заинтересовани страни 
от строителната екосисте-
ма в изпълнението и при-
лагането на европейските 
и националните пакети за 
възстановяване, което ще 
гарантира, че мерките са 
целенасочени и ефективни. 
Напълно подкрепяме необ-
ходимостта да се съсредо-
точат инвестициите върху 
успеха на европейските 
зелени и цифрови преходи 
и по-специално върху ус-
тойчивото обновяване на 
сградния фонд в ЕС. Освен 
това ЕС изисква устойчиви 
инвестиции в поддържане-
то на съществуващата ин-
фраструктура и в изграж-
дането на нови устойчиви 
на измененията на климата 
сгради и инфраструктура, 
за да се намали въздейст-
вието на нашия начин на 
живот върху околната сре-
да и за да стане ЕС по-кон-
курентоспособен. Това ще 
изисква гъвкави фискални 
и бюджетни правила на 
европейско и на нацио-
нално ниво, за да могат 
публичните власти да бъ-
дат двигателят на подобни 
инвестиционни програми. 
Подчертаваме необходи-
мостта да се съсредоточат 
приоритетите и инвестици-
ите в повече програми за 
обучение и образование за 
преквалификация и пови-
шаване на квалификацията 
на работниците, които да 
им позволят да се справят 
с променящите се нужди 
на пазара.

Форумът на КСБ вече 
функционира и през мо-
билното приложение на 
камарата за Android и iOS, 
налично за изтегляне от 
Google Playstore и Apple 
App Store.

Форумът предоста-
вя възможност компа-
ниите, вписани в Цен-
тралнияпрофесионален 
регистър на строителя 
(ЦПРС), да обменят 
информация , свързана 
с участия в проекти по 
различни оперативни 
програми; дапубликуват 
обяви относно търсене 
и предлагане на работна 
сила,строителна техника 
и механизация, строител-
ни материали, извърш-
ване наспециализирани 
строително-монтажни ра-
боти, както и да обсъждат 

другитеми, касаещи сек-
тор “Строителство” . Тук 
компаниите могат да из-
разяват мнения по пред-
ложените теми, както и 
дапубликуват нови теми 
при спазване на утвър-
дените условия. На вся-
кафирма се предоставя 
един потребителски ака-
унт за достъп доинфор-
мационните ресурси на 
сайта, след предварител-
на регистрация ипровер-
ка относно вписването в 
ЦПРС. Ако дадена фирма 
вече разполага сакаунт за 
достъп, то той е валиден и 
за форума на КСБ.

Продукцията в 
строителния сектор 
на Европейския съюз 
бележи силен ръст през 
май за първи път от 
четири месеца насам 
на фона на постепен-
ното разхлабване на 
противоепидемичните 
ограничителни мерки, 
показват данните на 
Евростат. В България 
обаче активността в 
строителния сектор 
през май все още се за-
държа близо до дъното 
от предходния месец 
април.

Строителството 
в ЕС бележи ръст от 
21.2% през май спрямо 
април, когато се сви с 
14.9% и след спада от 

13.5% през март, дока-
то строителството в 
еврозоната нараства с 
цели 27.9% след сил-
ните понижения през 
март и април съответ-
но с 15.7% и с 18.3%.

Продукцията от 
гражданското и инже-

нерно строителство в 
ЕС нараства с 22.4% (с 
28.5% в еврозоната), а 
в сградното строител-
ство - с 20.4% (при ръст 
от 27.6% в еврозоната).

Най-драматичен 
ръст през май отбеля-
за строителството в 

Италия, нараствайки 
с цели 168% спрямо 
април, когато то на 
практика беше спряно 
заради пандемията. На 
второ и трето място 
са Франция (с ръст 
от 118.3%) и Белгия (с 
28.6%).

Според същото 
проучване на Евростат 
строителството в 
България отбелязва 
доста по-скромно 
повишение през май с 
едва 0,3% спрямо април, 
но с уточнението, че 
тогава и спадът беше 
много по-слаб в сравне-
ние с останалите дър-
жави от общността (с 
едва 1.5%). През март 
понижението на месеч-
на база беше с 11.7 на 
сто. На годишна база 
продукцията в българ-
ското строителство 
се понижава през май 
с 14.1%, задържайки се 
близо до темповете на 
спад с 15.5% през април 
и с 13.8% през март.

Експертите призовават:

В ЕС

Да възстановим 
икономиката, 
като стимулираме 
строителството

Европейската федерация на 
строителната индустрия 
излиза с позиция за 
бързо одобрение на новия 
инструмент “ЕС от 
следващо поколение”

Форумът на КСБ вече и 
в мобилно приложение Трендът се обръща - ръст 

през май след 4 месеца застой
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 РАЗГОВАРЯ

  ДАНИЕЛА АРНАУДОВА

− Д е п о н и р а н е т о 
на боклука остана в 
миналото. Контро-
лираното извозване 
на отпадъците върху 
сметища днес също не 
минава за добра прак-
тика. Къде е решение-
то - как да се справим 
с боклука?

− Твърдите битови 
отпадъци днес са голям 
икономически и еколо-
гичен проблем в целия 
свят. Повечето страни от 
третия свят реално нямат 
съоръжения за третиране 
на битови отпадъци, така 
че те ги изхвърлят в сме-
тища, които не са еколо-
гични. Въпреки това MSW 

(това е смесица от хартия, 
органични хранителни 
отпадъци, метали, пласт-
маса и стъкло) може да се 
превърне в ценен ресурс - 
стига да се използва една 
подходяща за целта тех-
нология Waste to Energy.

Органичните отпадъци 
и пластмасата/хартията 
имат енергийна стойност. 
Ето защо изгарянето е 
един от начините за извли-
чане на енергия от MSW.

−Как става това?
− Най-просто казано, 

MSW се изгаря и енергия-
та се произвежда под фор-
мата на

 горещи газове, 
които се използват 
за загряване на вода

или производство на пара 

и по този начин завиване 
на турбина, която генерира 
електричество. Тази техно-
логия работи в много стра-
ни по света като Япония, 
САЩ, Великобритания, 
Швейцария и Германия. 
Димните газове от проце-
са могат да бъдат пречис-
тени до такава степен, че 
някои пещи за  изгаряне 
се експлоатират дори в 
самия център на модерни 
световни полиси като Ба-
ден в Швейцария и Виена в 
Австрия.

− Виена нагледно по-
каза, че между боклука 
и топлината в жилища-
та има пряка връзка.

− Да, във Виена има 
четири съоръжения за 
изгаряне на отпадъци - 
Фльотцерщайг, Шпителау, 
Пфафенау и Симеринг. Го-
дишно в тях се оползотво-
ряват около 900 000 тона 
боклук, опасни отпадъци и 
шлака, а получената около 
1,5 млн. МВтч. топлинна 
енергия се предава към 
топлопреносната мрежа. 
Факт е, че всичко това се 
прави много чисто.

В „Симеринг·  
- виенската 
централна 

пречиствателна 
станция, всеки ден 
вливат 6400 литра 
отпадъчни води,

пълни с фекалии, хранител-
ни остатъци, умрели плъхо-
ве и какво ли още не - около 
15 тона отпадъци. Но да не 
забравяме, че това скъпо 
начинание е в експлоатация 
денонощно.

− Как рециклират 
европейците своите би-
тови отпадъци?

− В много напреднали 
държави от Западна Евро-
па органичните отпадъци 
от всеки дом се събират и 
рециклират на принципа на 
разделното събиране. По-
сле тези отпадъци се прера-
ботват в анаеробични реак-
тори, където се превръщат 
в метан и компост.

Така е и в Азия.
Например в Индия, дори 

в някои от най-бедните села 

от страната, разполагат с

малки анаеробни 
реактори,

където събират оборския 
тор и течни фракции от 
кравите. От тях произвеж-
дат метан, който се ползва 
като газ в бита, за готвене 
примерно.

− А какво се случва 
във Великобритания, 
където живеете?

− В цяла Англия днес 
се виждат стотици малки 
ТЕЦ-ове, където се гори 
сухият боклук от градове-
те и от него се произвежда 
ток. Нарича се Energy from 
Waste (EfW) - от отпадъци 
към енергия (WtE) или 
как да генерираме енер-
гия под формата на елек-
тричество от първичната 
обработка на отпадъците. 
Англичаните отново са 
пионери в това начинание 
- първото „изгаряне” или 
„Destructor·  в света е по-
строено в Нотингам още 
през 1874 г. 11 години по-

късно го правят и америка-
нците.

Днес в Китай има над 
400 инсталации за про-
изводство на енергия, а 
Япония е най-големият 
потребител в термичната 
обработка на твърдите би-
тови отпадъци в света, с 
40 милиона тона. Послед-
но американците вдигат 
завод на WtE (отпадъци 
към енергия) в щата Не-
вада. Централата се казва 
Sierra BioFuels plant и го-
дишно ще произвежда 10,5 
милиона галона етанол от 
близо 200 000 тона твърди 
битови отпадъци.

Що се отнася от замър-
сяването на въздуха от 
подобни процеси, само ще 
цитирам какво писа New 
York Times: „Съвременни-
те инсталации за изгаряне 
са толкова чисти, че „мно-
го пъти повече диоксин 
вече се отделя от домаш-
ни камини и барбекюта в 
задния двор, отколкото от 
изгарянето”

Рами Елиас Кремести,  

специалист по третиране на водите

Съвременните инсталации  
са толкова екологични,  
че отделят по-малко диоксин  
от барбекюто на двора

Огромното количество отпадъци, генерирани ежедневно, ни 
изправят пред въпроса: как по-лесно да се справим с тях. 
Това е един от основните екологични проблеми на нашето 

време. В тази връзка в редица държави са въведени програми за 
устойчиво управление на отпадъците и тяхната преработка.
Ливанецът Рами Елиас Кремести е специалист по третиране на 
водите. Живее в Хай Уикъмб край Лондон и работи в английска 
фирма, която проектира, изгражда, пуска в експлоатация и 
поддържа пречиствателни станции за битови води. Потърсихме 
го за кратък коментар по темата.

Формулата е ясна: 
Горим боклука и  
произвеждаме ток

В централната пре-
чиствателна станция на 
Виена - “Симеринг” - всяка 
секунда се вливат 6400 
литра отпадъчни води. 
Съоръжението е постро-
ено през 1980 г. в най-ни-
ската точка на града. По 
естествения наклон кана-
лизационните води почти 
автоматично се стичат 
до района Симеринг и 
само водите от райони-
те, разположени южно 
от Дунав, трябва да се 
прекарват под реката.

В пречиствателната 
станция, която заедно с 
тези в Лондон и Париж е 
сред трите най-големи 
в Европа, работят около 
170 души. Тя действа 

денонощно и употребява 
много електроенергия 
- 1% от целия ток на Ви-
ена. На ден в нея влизат 
около 15 тона отпадъци. 
Досега експлоатацията 
на инсталацията струва 
на града 80-84 млн. евро 
годишно.

През 2012 г. Общин-
ският съвет на Виена 
дава зелена светлина 
на съвместния проект 
на виенския Технически 
университет и пречис-
твателната инсталация 
“Симеринг” на стойност 
248 млн. евро, който 
превръща станцията в 
огромна електроцентра-
ла за производство на 
биогаз.

Парите не миришат,  
дори да се правят от тор

„Симеринг·  е виенската 
централна пречиствателна 

станция за отпадъчни води



 
 ДАНИЕЛА АРНАУДОВА·

Проектираме модер-
на болница и до края на 
годината вероятно ще 
завършим напълно раз-
работката си - това каза 
apx. Xpиcтинa Cтeфaнoвa 
oт cтyдиo ”Apкoнт-A· . 
Екипът, ръководен от нея, 
работи по визията на нo-
вия диaгнocтичнo-лeчeбeн 
блoк пo пeдиaтpични и oн-
кoлoгични cпeциaлнocти, 
с който УMБAЛ “Cвeти 
Гeopги·  разширява ком-
плекса си на Пещерско 
шосе.

Официaлнoто пpeдcтa-
вянe нa пpoeктa беше мина-
лата седмица c yчacтиeтo 
нa нapoднитe пpeдcтaви-
тeли Meндa Cтoянoвa и д-p 
Дaниeлa Дapиткoвa.

Hoвият кopпyc е с 
площ от 14 600 кв. м и ще 
се строи в coбcтвeн пapцeл 

южнo oт ocнoвния кopпyc 
дo пapкa на болницата. 
На първия етаж се пла-
нират дeтcкo интeнзивнo 
и дeтcкa нeвpoлoгия, на 
втория - дeтcкa гacтpoeн-
тepoлoгия, нeфpoлoгия и 

eндoкpинoлoгия, 3-и eтaж е 
за дeтcкa пyлмoлoгия, кap-
диoлoгия, peвмaтoлoгия, а 
4-ия - за дeтcкaта oнкoлo-
гия. Двете клиники - по 
дeтcкa oнкoxeмaтoлoгия и 
клиничнa xeмaтoлoгия, се 

разполагат съответно на 
5-и и 6-и етаж. Пocлeдният 
етаж е за клиникa пo мeди-
цинcкa oнкoлoгия.

Общecтвeнaтa пopъчкa 
зa cтpoитeлcтвoтo ще бъде 
обявена през 2021 г.

Кампусът се разширява:

“Арконт-А”  проектира 
нoвия лечебен блок на 
УMБAЛ “Cвeти Гeopги”
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БИЛБОРД  
РЕКЛАМА 

 НА ТОП МЕСТА
В ПЛОВДИВ

 032 603 454 
 0887 987 414

Община Пловдив ще 
съдейства за реализи-
рането на новата дет-
ска клиника към УМБАЛ 
“Свети Георги“. Идей-
ният ѝ проект беше 
представен миналия 
вторник, когато стана 
ясно, че правителство-
то осигурява 17 мили-
она лева за строежа на 
лечебното заведение.

В момента за целта 
се използват стари по-
стройки, строени през 
1936 и 1982 г., които са 
морално остарели. Те 
се намират в терито-
рията на Медицинския 

университет, ето 
защо не може да се 
пристъпи към разшире-
нието им. Решението 
е намерено и то е в 
строежа на напълно 
нова сграда - тя ще е 
на 7 етажа, с топла 
връзка към съществува-
щата болница. По този 
начин ще се оформи 
цялостен педиатричен 
и онкохематологичен 
комплекс.

Обществените 
поръчки за изгражда-
нето на клиниката ще 
стартират до края на 
годината.

Вдигат новата детска 
клиника в Пловдив 
върху основите на 
старите сгради

Откриха нов спортен комплекс от 
над 20 дка, наречен  „Зона на здра-
вето“ в Пазарджик. В него ще има 
игрища за футбол, волейбол и баскет-
бол, тенис на корт, уреди за фитнес 
на открито. “Иска ми се след няколко 
години Пазарджик да има най-добрата 
спортна база и да се превърне в модел, 
който да се мултиплицира и в оста-
налата част от България. Когато 
местната власт и централната си 
помагат и вървят ръка за ръка, резул-
татите, които се постигат, са добри 
за всички”, заяви кметът на Пазарджик 
Тодор Попов. След откриването ми-
нистър Кралев и кметът на Пазарджик 
обсъдиха проект за реконструирането 
на залата по художествена гимнас-
тика, който ще бъде финансиран от 
ММС.

Доброволци ще чистят парковите 
пространства край Гребната база 
на Пловдив. Голямото почистване е 
на 23 юли от 18.00 часа, съобщават 
ентусиастите от сдружение БГ Бъди 
активен и Зелени Балкани. Проявата е 
част от кампанията Junk Around, част 
от дългосрочната програма “Място 
България”, с която от сдружението се 
опитват да ангажират гражданите 
да пазят чиста и красива градската 
среда. По време на събитието ще има 
установена програма и правилник по 
безопасността, а всички доброволци 
ще бъдат разделени на екипи. “Главна-
та ни цел е да ангажираме граждани-
те в идеята за град #безотпадъци и 
да изградим чувство на отговорност 
за опазване на околната среда у мла-
дите хора”, казват от сдружението. 
По време на събитието участниците 
ще бъдат запознати с биоразнообра-
зието във и около градовете.

“Зона на здравето”   
отвори врата в Пазарджик

Доброволци чистят парка край Гребната

НОВИНИ ОТ БРАНША


	21072020_marica_168_011
	21072020_marica_168_012
	21072020_marica_168_013
	21072020_marica_168_014

